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Dialogmøde med Handicaprådet, kl. 16.00-16.45 

22/2761 Åben Sag 

Sagsgang 

VPU 

Sagsfremstilling 

Voksen- og Plejeudvalget afholder dialogmøde med Handicaprådet onsdag den 7. september 2022, 

kl. 16.00-16.45. Dialogmødet afholdes i administrationsbygningen i Glesborg. 

 

Der er følgende dagsorden til mødet:  

1. Budget 2023-2026 

2. Budgetopfølgning på Voksen- og Plejeudvalgets område 

3. Udviklingsprocessen på Socialområdet 

4. Digitalisering herunder mødet med kommunen 

5. Sagsbehandlingstider på hjælpemidler 

6. Overholdelse af gældende kvalitetsstandarder kontra behovsvurdering ved ekstraordinære 

situationer bl.a. handicapkørsel 

7. Normeringer på Socialområdet herunder styrkelse af fagligheden ved bosteder. 

 

Fra Handicaprådet deltager Niels Erik Frisk Iversen, Alice Brask, Kåre Lehmann Laursen, Peter 

Hjulmand og Morten Friis Heidemann. 

Beslutning i Voksen- og plejeudvalget den 07-09-2022 

Ad. 1 og 2 

Handicaprådet finder det positivt, at der tilføres midler til Socialområdet. Samtidigt er rådet positive 

overfor, at der undersøges nærmere i forhold til mulighederne og rammerne for ansættelse af en 

pårørende- og handicaprådgiver i Norddjurs Kommune. 

 

Dog finder Handicaprådet det uhensigtsmæssigt at lukke varmtvandsbassinet i Hedebocentret, når 

der ikke er sikkerhed for, at der kan tilbydes alternative løsninger af samme kvalitet. Rådet gjorde 

opmærksom på besparelsernes betydning, som herpå blev drøftet. 
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Der blev ligeledes drøftet mulige forslag og udfordringer i forhold til personalegennemstrømning, 

rekruttering og fastholdelse af medarbejdere på Socialområdet. Herunder brugen af vikarer. 

 

Ad. 3 

Handicaprådet følger udviklingsprocessen på Socialområdet meget tæt. Der blev orienteret om den 

fremadrettet tids- og procesplan for undersøgelsen. 

 

Ad. 4 

Handicaprådet orienterede om konsekvenser af øget digitalisering i ”mødet” mellem kommunen og 

borgerne herunder hvordan særligt sårbare og handicappede borgere er udsatte i forhold til 

digitaliseringen. Derpå blev vigtigheden af tilgængelighed, servicen og rammerne i Borgerservice 

drøftet. 

 

Ad. 5 

Handicaprådet orienterede om Kommunens vejledningspligt samt overholdelse af 

kvalitetsstandarder i forhold til sagsbehandlingstider på hjælpemidler. Handicaprådet kom med bud 

på løsninger til at mindske behandlingstider, som blev drøftet. Vigtigt at kvalitetsstandarden 

afspejler virkeligheden. 

 

Ad. 6 

Drøftet. I stedet for minimumsantal foreslår Handicaprådet at anvende fleksible antal, således at det 

kan tilpasses borgernes behov, der alt andet lige vil være varierende. 

 

Ad. 7 

Drøftet under punkt 1 og 2. 

 

Fra handicaprådet deltog Peter Hjulmand, Kåre Lehmann Laursen, Alice Brask og Morten Friis 

Heidemann. 

 

Fraværende: 

Tom Bytoft (A) 
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